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Dagsorden: 

1. Nyt fra IST IST-sekretariatet: Der er opslået en stilling som økonomimed-

arbejder, der gerne skal besættes pr. 1. marts 2020.  

Sekretariatet får frem til sommer hjælp af Dorthe V. Ander-

sen, der er projektsekretær hos CTU, Klinisk Farmakologi & 

Farmaci.   

Økonomi: Forbrugsopgørelsen viser minus enkelte steder, 

men plus på langt de fleste enheder.  

Samlet set ser det ud til, at IST kommer ud med det af fakul-

tetet ønskede underskud i 2019.  

Adgang til data for studerende: For at give specialestude-

rende, samt eksterne med ansættelse andetsteds, adgang til 

data kan man nu bruge gæsteforskerblankletten. På denne 

måde kan vi få klare aftaler for, hvilke data de får adgang til 

og hvor længe, samt mulighed for at ophæve aftalen. Den 

studerende skal også gennemføre SDU’s GDPR-kursus. For 

nuværende er det nødvendigt, at de studerende bruger en 

SDU-computer.  

Gæsteforsker-blanketten ligger på IST’s stikordsliste, men vil 

blive opdateret med en version til de studerende. 

JBN har desuden talt med ISTs GDPR-gruppe om et kursus 

for de studerende, f.eks. omkring 1. februar og 1. september. 

 

Referat 

Emne: Forskningsledermøde 

Dato og tidspunkt: 28.11.2019 

Deltagere: Jesper Bo Nielsen (JBN) 

Brugerperspektiver: Birgitte Nørgaard (BN) 

Epidemiologi, Biostat. & Biodemografi: Kaare Christensen 

(KC) 

Klinisk Farmakologi & Farmaci: Kim Brøsen (KB) 

Miljømedicin: Philippe Grandjean (PG).  

Sundhedsøkonomi/DaCHE: Dorte Gyrd-Hansen (DGH) 

Sundhedsfremme: Pernille Tanggaard Andersen (PTA) 

DGH og PTA deltog frem til punkt 5 

Afbud fra: Almen Praksis: Jens Søndergaard (JS) 

Referent: Line Bach Ulstrup 

  



 

 Side 2 

2. Nyt fra SUND 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Nyt fra Råd  

& Nævn 

 

 

 

RegionSyd & SUND: Der er udarbejdet et udkast til en aftale 

om samarbejde og forskellige mulige forskningsområder. I ud-

kastet var blot KI og IRS nævnt som mulige samarbejdspart-

nere. Dekanen går videre med aftalen med inddragelse af 

flere institutter og også fokus på nytOUH.  

Uddannelseskvalitetsarbejde SUND: Ny institutionsakkredite-

ring på vej. En stor del af opgaverne er løst, da SUND har ar-

bejdet med kvalitetssikring igennem 20 år. Studielederne vil 

sandsynligvis få noget arbejde i denne forbindelse. Det er 

endnu uvist, hvilke fakulteter og enheder, der vil blive udvalg 

når SDU skal gen-akkrediteres.  

SDU og verdensmål: Der har været en afstemning om ud-

valgte mål, som universitetet kan arbejde med. 2116 personer 

har deltaget i afstemningen. 58% stemte for omdannelse af 

affald til ressourcer, 38% stemte for mere motion – ”SDU be-

væger sig” og 29% stemte for ”transport, der duer”, fokus på 

mindre og grønnere transport, flere Skype-møder osv.  

Hvad kan vi på IST gøre og bidrage med? Bud på indsatsen 

kan f.eks. diskuteres til et institutforum. KC: sundhed måske 

et ”det sikre valg”, men det er nok også her vi kan gøre den 

største forskel. DGH: Huske at minde om lighed i sundhed. 

BN: Ærgerligt at projektet med en erfa-gruppe ikke blev stemt 

i top 3, da det ellers var en mulighed for at diskutere på tværs 

af SDU og ikke bare sige, at man vil ændre noget lokalt. PTA: 

Man arbejder med øget bevægelse og arbejdsglæde på Cam-

pus Esbjerg i øjeblikket.  

Pixi-bog for UV: IMM arbejder i øjeblikket på en pixi-bog for 

UV og UV-opgaver og løsninger. Rundsendes til de øvrige 

SUND-institutter, når den er tilrettet.  

Samarbejde og indblik på tværs af SUND: Der er et ønske om 

et indblik i, hvad de øvrige SUND-institutter arbejder på for 

bedre at kunne samarbejde. JBN og Morten Grønbæk, SIF, 

drøftede et muligt oplæg på de to institutter.  

 

Novo-Nordisk fonden (NNF) har besøgt SDU. JBN gennem-

gik det materiale NNF havde præsenteret, herunder de strate-

giske områder man fra fondens side vil have mest fokus på. 

Der var enighed om, at flere af disse områder passede fint i 

forhold til det vi kan på IST. 

 

Akademisk Råd, KC:  

Tal Dansk: internationale medarbejdere har svært ved at lære 

dansk, da alle taler så godt engelsk. Der ligger informationer 

omkring danskundervisning i SDU’s velkomstmappe, men 
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4. Bordet rundt 

f.eks. er referater fra råd kun tilgængelige på dansk, så også 

her er der plads til forbedring.  

Flere Ph.d.-studerende oplever at få afvist deres artikler og 

har ikke mulighed for at genindsende dem. 

Strategiske pulje: Det har været diskuteret, at seneste ansøg-

ningsrunde ikke var en åben proces. Der var en meget kort 

ansøgningsfrist, og det var uvist hvor stor puljen, der kunne 

søges, var. 

Taxameter: SAMF og HUM er nervøse for at taxameter-ord-

ningen bortfalder. Det ser ud til, at det forhøjede taxameter til 

HUM og SAMF (og IP for SUND) ikke er afklaret (efterføl-

gende er finansloven præsenteret, hvoraf det fremgår at de 

forhøjede takster er fastholdt i hvert fald tre år endnu, JBN).  

Universitetsavis: Der er et ønske fra enkelte medlemmer om 

en universitetsavis, der er uafhængig af direktionen. Flere 

nævner ”SUND & HED” som et eksisterende, godt bud. ”SDU 

debat” (online) er ved at blive etableret, men nogle frygter, at 

det også vil være for tæt på direktionen.  

 

KB: Lægemiddelstyrelsen er ved at etablere et datacenter, 

forankret hos dem, men analyserne skal foretages på univer-

siteterne.  

Tore Stage har fået 10 mio. kr. fra Novo Nordisk fonden, og 

arbejder på at indrette et cellelaboratorium.  

BN: Enheden har fået strategiske midler til Human Health og 

man er kommet godt i gang.  

JBN og BN taler med OUH om etablering af et center for bru-

gerinddragelse. Man arbejder på et samarbejde over fem år.  

PG: Den amerikanske film Dark Waters har premiere i DK ef-

ter jul, og PG glæder sig over opmærksomheden, da der er 

kæmpe mangler i kontrol med produkter og kemikalier.  

Almen Praksis, JBN: Har opslået lektorater. Mange ansøgere. 

CMSS, JBN: Resultatkontrakten for CMSS skal genforhand-

les med Søfartsstyrelsen primo december. Målopfyldelsen for 

2019 er nået for alle punkter.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Line Bach Ulstrup 

Institutsekretær 


